
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XIII/2025 

XIII sesja w dniu 30 stycznia 2025 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XIII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 16:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając Radnych, Wójta Gminy Pana Sylwestra 

Różyckiego, Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak, Sekretarz Gminy Panią Monikę Czubak 

oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 16:50 tego 

samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Burek 

2. Emil Gawin 

3. Monika Głuch 

4. Julita Grduk 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Michał Kapusta 

7. Paweł Matysiak 

8. Jarosław Molenda 

9. Grzegorz Siemieniec 

10. Adam Stańczyk 

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Bożena Wojtyniak 

13. Artur Zasada 

14. Bogdan Zdon 

    Nieobecni: 

1. Mariusz Mirecki 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2025-2040; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pani Diana Czubak: Tak, jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową – pierwsza zmiana 

dotyczy środków na plan ogólny dla Gminy Orońsko. Tutaj został przedstawiony projekt 

umowy z wykonawcą tego zadania i jest w umowie taki zapis, że zadanie zostanie 

wykonane w ciągu 365 dni od dnia zawarcia umowy, więc wchodzimy już tutaj w rok 2026 

i dlatego jest tutaj konieczna zmiana. Pierwotnie środki na plan ogólny były zabezpieczone 

w roku 2025 po stronie dochodowej jak i wydatkowej. Strona dochodowa zostaje na tą 

chwilę przeniesiona do roku 2026 z uwagi, iż tutaj pozyskujemy środki z KPO w wysokości 

kwoty netto na to zadanie. Umowę mamy przygotowaną z wykonawcą ryczałtową, czyli 

brutto równa się netto, więc w takim założeniu, że nie będziemy w tej chwili dokładać ze 

środków własnych do planu ogólnego. Trzy raty za wykonanie planu ogólnego mieści się 

w budżecie 2025. Czwarta rata przechodzi do roku 2026 i tam będzie wnioskowane 

o refundację tych wydatków również 2025 i 2026. Następna zmiana jaka dotyczy WPF-u 

jest to zadanie „Budowa układu komunikacyjnego obejmująca Dworską, Cichą i Miłą”. 

Tutaj otrzymaliśmy promesę, wstępną promesę od BGK’u w dniu 17 stycznia. Jest to 

zadanie realizowane również powyżej 12 miesięcy, w związku z tym dochody, które były 

planowane do wykonania w roku 2025 przenosimy do roku 2026 i cała płatność do roku 

również 2026. W 2025 roku zostaje kwota 250 000 jako wkład własny na projekt do tej 

inwestycji, jak również kwota 28 000 wstępnie przeznaczona na wykup nieruchomości, 

wypłatę za odszkodowanie na te nieruchomości. To są zmiany, które że tak powiem, 

powodują nam zmiany w przedsięwzięciach do WPF-u. Jeśli chodzi o zmiany w uchwale 

budżetowej roku 2025 w paragrafie trzecim tej uchwały, czyli ta część merytoryczna, 

zostaje tutaj wprowadzony taki zapis dotyczący rezerw i tutaj tylko chodzi stricte o zapis, 

że tak powiem czysto merytoryczny jeśli chodzi o kwotę w wysokości rezerw celowych. 

Tam była generalnie w pierwotnej uchwale była kwota nie będąca sumą kwot 

poszczególnych, o tak. Na tą chwilę rezerwy celowe to 421 600 zł i jeśli chodzi o budżet 



2025 to oczywiście zmieniamy kwoty dotyczące planu ogólnego. Wprowadzamy nowe 

zadanie pod nazwą „Budowa stawu o powierzchni przekraczającej 1000 m2 

i nieprzekraczającej 5000 m2 w miejscowości Zaborowie, gmina Orońsko”. Tutaj są środki 

zabezpieczone na podstawie umowy podpisanej z Samorządem Województwa 

Mazowieckiego 500 000 po stronie dochodowej jak i po stronie wydatkowej 1000 zł 

przeznaczone jest na wykonanie map informacyjnych, jak i również innych wydatków, 

które nie będą wydatkiem kwalifikowanym. Wprowadzamy po stronie dochodowej również 

dotacje na drugi staw, który był już wykonany, zagospodarowany staw w miejscowości 

Dobrut, jest to kwota 114 000. Taka była wartość inwestycji wykonana w roku 2025. 

W roku, w czerwcu generalnie mamy taki termin, w miesiącu czerwcu tego roku będziemy 

składać wniosek o refundację tych środków. Zostały dokonane również zmiany jeśli chodzi 

o inwestycje ulic Dworska, Cicha, Miła. Z wyłączeniem strony dochodowej i wydatkowej 

w wysokości 4000750 na rok 2026, no i to chyba tyle. I jeszcze na trzeciej stronie opisówki 

generalnie tam jest wstępna promesa z datą 17 styczeń 2025, a nie 17 lipiec. To taka omyłka 

pisarska. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli w zasadzie tak, wprowadzamy nowe zadanie staw, 

modyfikujemy układ komunikacyjny, przesuwamy jedną część płatności na przyszły rok, 

w związku z tym też WPF jest ruszany. I? I? Coś jeszcze było. 

Pani Diana Czubak: Plan ogólny. 

Pan Jarosław Molenda: I plan ogólny. Czyli te takie kluczowe sprawy. Plan ogólny też 

będzie refundowany z Krajowego Planu Odbudowy. Dobrze. Czy są jakieś pytania? Proszę 

Państwa obradowała w tym względzie również Komisja Finansów, czy Pan Radny Matysiak 

mógłby zreferować jak wyglądały głosowania w przedmiocie modyfikacji tych zagadnień 

finansowych? 

Pan Paweł Matysiak: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie. W dniu 

dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji Finansowo-Budżetowej, Analizowaliśmy 

właśnie uchwały złożone na dzisiejszą sesję. Były m.in. uchwała Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orońsko na lata 2025-2040 oraz uchwała zmiany w budżecie na 2025 

rok. Zmiany, o których Pani Skarbnik powiedziała. Komisja obradowała w składzie 4-

osobowym. Obydwie uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie, 4 głosy za podjęciem 

uchwały, 1 głos nieobecny. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czyli rozumiem, że rekomendacja jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 



2025-2040; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/71/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r.  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Orońsko na lata 2025-2040 została przyjęta. 

 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2025 rok; 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2025 rok; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/72/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Orońsko na 2025 rok została przyjęta. 

 

c) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników oraz 

kandydatów na strażaków ochotników, ochotniczych straży  pożarnych z terenu 

Gminy Orońsko biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu ćwiczeniu lub działaniu prewencyjnym; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pan Sylwester Różycki: Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Zgodnie z ustawą 



realizujemy obowiązek aktualizacji stawki na ekwiwalent wypłacony za godzinę akcji, jak 

również godzin za szkolenia. Nie rzadziej niż do 2 lat. Obecna stawka wynosiła 18 zł, 

a proponowana jest stawka na 20 zł i 10 zł za szkolenie. Tutaj przed oczami mam artykuł 

z 2022 roku, ale mniej więcej te stawki się pokrywają obecnie w Powiecie Szydłowieckim. 

W Gminie Chlewiska jest to stawka jeszcze przed zmianą 13 zł, u nas było 18 zł. W Gminie 

Orońsko mamy 18 obecnie, proponujemy 20 zł. Jastrząb 14 zł, my mieliśmy 18. I miasto 

Szydłowiec jest na takiej samej stawce co my, czyli mieli 18, a teraz mają 20. Czyli ta nasza 

stawka jest, można powiedzieć, jedną z wyższych w Powiecie Szydłowieckim. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Obradowały również Komisje w tej sprawie. Była, 

zebrała się Komisja Budżetowo-Finansowa, zebrała się Komisja Ładu Porządku, zebrała 

się Komisja Oświatowa. Bardzo proszę Panie Radny Matysiak, co się wydarzyło na Komisji? 

Pan Paweł Matysiak: Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja obradowała, 

analizowaliśmy właśnie zmiany tej uchwały z poprzednią, tutaj Pan Wójt jeszcze nie 

wspomniał o paragrafie 1 podpunkt 3, tutaj dochodzi jeszcze dodatkowo 10 złotych za 

rozpoczętą godzinę udziału w działaniach prewencyjnych polegających na zabezpieczeniu 

imprez organizowanych przez Gminę Orońsko. To taki też dodatkowy punkt, który w tej 

uchwale obecnej jest uwzględniony. Komisja w składzie czteroosobowym podjęła 

pozytywną opinię na temat tej uchwały. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Pan Radny Siemieniec. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Komisja Oświaty 

wspólnie z Komisją Samorządu, Ładu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

dotyczącej ekwiwalentu dla strażaków i dla ratowników. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo, czyli rozumiem, że tutaj jest pełna zgodność tej 

Komisji. Mamy rekomendacje do przegłosowania tejże uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników oraz kandydatów na strażaków ochotników, ochotniczych straży pożarnych 

z terenu Gminy Orońsko biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu ćwiczeniu lub działaniu prewencyjnym; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 



Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

Pan Sylwester Różycki: Było głosowanie? Powinien się wyłączyć z głosowania strażak. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli co, proponujemy reasumpcję głosowania. 

Pan Adam Stańczyk: Zawahałem się, ale nacisnąłem. 

Pan Sylwester Różycki: Nie, nie może Pan brać udziału w głosowaniu. 

Pan Jarosław Molenda: Tak, tak dokładnie. Mieliśmy reasumpcję, proponuję reasumpcję 

głosowania. Mieliśmy taki przypadek, przeoczenie dotyczące uchwały dotyczącej sołectw, 

co zostało uchylone w związku  z powyższym, żeby uniknąć takich sytuacji. 

Pan Sylwester Różycki: W ogóle nie brać udziału. Czyli ani się Pan nie wstrzymuje, ani 

Pan nie jest za, ani przeciw. W ogóle Pan nie bierze udziału. Czyli oczywiście jak Pan chce, 

może Pan zagłosować. Ale wskazane jest nie branie udziału w głosowaniu. 

Pani Diana Czubak: Nie brać udziału, tak. 

Pan Jarosław Molenda: Znaczy, wyjaśniam na czym sprawa polega. Takie uchwały mogą 

zostać uchylone w związku z powyższym. Musielibyśmy się jeszcze raz sprawie przyjrzeć. 

Czyli strażacy, którzy są... 

Pan Sylwester Różycki: Wszyscy strażacy. 

Pan Jarosław Molenda: Tak, strażacy, którzy są czynnymi strażakami no tutaj mamy 

jednoznaczną rekomendację. 

Pan Bogdan Zdon: Ręka do góry kto jest strażakiem. 

Pan Jarosław Molenda: No mamy chyba dwie osoby czynne, tak? Adam i Julita. Mamy 

gotową? Bardzo proszę o ponowne głosowanie w sprawie uchwały dotyczącej ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków. 

 

Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników oraz kandydatów na strażaków ochotników, ochotniczych straży pożarnych 

z terenu Gminy Orońsko biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu ćwiczeniu lub działaniu prewencyjnym - REASUMPCJA GŁOSOWANIA 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Wiesława 

Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, 

Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon BRAK GŁOSU (2) 

Julita Grduk, Adam Stańczyk NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/73/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników oraz kandydatów na strażaków ochotników, 

ochotniczych straży  pożarnych z terenu Gminy Orońsko biorących udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu ćwiczeniu lub działaniu prewencyjnym została 

przyjęta. 

 

d) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności 

nieruchomości położonej w obrębie 0005 Chronów Wieś, gm. Orońsko, stanowiącej 

działki oznaczone numerami ewidencyjnymi: 202/1, 202/2, 203/1, 203/2, 204/1, 204/2, 

205/1, 205/2, 206/1, 206/2, 207/1, 207/2, 208/1; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pan Sylwester Różycki: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Podczas procedowania 

uchwały na komisjach i zgłaszania słusznych uwag, zgłaszam autopoprawkę w opisanym 

projekcie uchwały. Dopisaliśmy po wyrazie „nieruchomości”: „gruntowych zabudowanych 

budynkiem stacji uzdatniania wody położonych w obrębie”. Słuszna racja z tego względu, 

że te nieruchomości, część tych nieruchomości jest zabudowanych stacją uzdatniania wody, 

co spowodowało dalsze korekty w treści uchwały w paragrafie 1 i w uzasadnieniu. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy mamy jakieś pytania w tej sprawie? 

Pan Sylwester Różycki: Ja tylko dodam jeszcze, że podjęcie tej uchwały jest niezbędne, aby 

móc zrealizować uzyskane dofinansowanie w celu modernizacji sieci wodociągowej 

i remontu hydroforni Orońsko i Chronów. Nie jesteśmy na dzień dzisiejszy właścicielem 

nieruchomości, ale mamy prawa, aby się nim stać, m.in. właśnie konieczność podjęcia tej 

uchwały. 

Pan Jarosław Molenda: Czy Radny Matysiak ma jakieś uwagi? 

Pan Paweł Matysiak: Nie mam uwag. Komisja również analizowała tę uchwałę dosyć 

burzliwie, czego właśnie tutaj zresztą są też te poprawki. Tutaj dziękujemy szczególnie 

Radnemu Bogdanowi Zdonowi za czynny udział. Komisja głosowała pozytywnie, 4 głosy 

za pozytywną opinią i 1 nieobecny. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Pan Radny Bogdan Zdon zgłasza akces 

wypowiedzi. 

Pan Bogdan Zdon: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado. Mam pytanie do 



Wójta czy analizował taką sytuację, że jak gdyby z mojej wiedzy wynika, że Wojewoda 

niechętnie zatwierdza decyzję Starosty o nieopłatnym przyjęciu. Sugeruje, żeby była 

płatność, tzn. trzeba ocenić wartość tych nieruchomości i tych budynków i ta płatność może 

być udzielona w bonifikatach. Bonifikata może być do 90%. Natomiast jak gdyby 

Wojewoda sugeruje, żeby Gmina sama zdeklarowała się w jakiej wysokości tę bonifikatę 

chce zapłacić. Czy Pan analizował taką sytuację? 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo proszę Panie Wójcie. 

Pan Sylwester Różycki: Panie Bogdanie była analiza tej sytuacji, będziemy podnosić do 

Wojewody przede wszystkim, że pozyskanie tej nieruchomości to jest zapewnienie 

w podstawowe niezbędne rzeczy, jakim jest woda do funkcjonowania i egzystencji 

człowieka. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz to jest taka, że komisja urbanistyczna 

przeprowadzi dalszą procedurę w celu właśnie wyceny tej nieruchomości, bo każdą 

nieruchomość którą będziemy przejmować, będziemy musieli zrobić operat szacunkowy, 

na podstawie czego może zostać wyznaczona właśnie ta bonifikata. To co Pan wspomniał, 

Wojewoda czasem nakłada te 10%, że trzeba zapłacić, tak, tej wartości. Miejmy nadzieję, 

że u nas uda się zapewnić bez, żeby najszybciej tą inwestycję przeprowadzić. 

Pan Bogdan Zdon: Ale ustawowo jest, że możemy otrzymać do 90 % bonifikaty, także 

prawdopodobnie... Może być taka sytuacja, że 10% będziemy musieli zapłacić. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, ale to ta sprawa, tak, to nie jest od roku, tylko od lat 

dziewięćdziesiątych. Tak? 

Pan Bogdan Zdon: Dokładnie. 

Pan Sylwester Różycki: Trzeba jak najszybciej to wyprostować, tak czy inaczej. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze czyli rozumiem, że podejmujemy próbę nieodpłatnego 

nabycia. W przypadku nieuzyskania akceptacji Wojewody, podejmiemy stosowną uchwałę. 

Dobrze, czy są jeszcze pytania w tym aspekcie? Nie widzę. Dobrze Proszę Państwa, 

przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko 

prawa własności nieruchomości położonej w obrębie 0005 Chronów Wieś, gm. Orońsko, 

stanowiącej działki oznaczone numerami ewidencyjnymi: 202/1, 202/2, 203/1, 203/2, 204/1, 

204/2, 205/1, 205/2, 206/1, 206/2, 207/1, 207/2, 208/1 wraz z autopoprawkami 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 



Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/74/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

przez Gminę Orońsko prawa własności nieruchomości położonej w obrębie 0005 Chronów 

Wieś, gm. Orońsko, stanowiącej działki oznaczone numerami ewidencyjnymi: 202/1, 202/2, 

203/1, 203/2, 204/1, 204/2, 205/1, 205/2, 206/1, 206/2, 207/1, 207/2, 208/1 została przyjęta. 

 

e) określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów potwierdzających 

spełnianie kryterium na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznego 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz 

kryterium postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

 

Pan Jarosław Molenda: Przechodzimy do kolejnej uchwały dotyczącej kryteriów oraz 

liczby punktów dokumentów potwierdzających spełnienie kryteriów na etapie 

postępowania rekrutacyjnego do przedszkola publicznego, do socjałów przedszkolnych. 

W tym aspekcie obradowała również Komisja Oświaty. Czy Pan Radny Grzegorz 

Siemieniec mógłby zreferować sprawę? 

Pan Grzegorz Siemieniec: Tak. Komisja Oświaty wspólnie z Komisją Samorządu, Ładu 

Porządku Publicznego wspólnie opiniowała projekt uchwały rekrutacyjnej i projekt 

zarządzenia Wójta w sprawie przyjęcia określenia wzorów wniosków kandydata 

publicznego przedszkola i oddziału przedszkolnego w publicznej szkole podstawowej. 

Został sformułowany jeden wniosek o wydłużenie procedury odwoławczej z trzech do 

pięciu dni. Poza tym obydwie Komisje pozytywnie opiniowały projekt uchwały i projekt 

zarządzenia. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy Pan Wójt chciałby się odnieść do sprawy 

zarządzenia wydanego? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, jeśli chodzi o... znaczy uchwały tak? 

Pan Jarosław Molenda: Uchwały tak. 

Pan Sylwester Różycki: Uchwały projekt. Projekt uchwały przewiduje poprawę zapisów, 

które funkcjonowały w punktacji. W punktacji między innymi był zapis, że dodatkowe 



punkty należą się za to, że rodzic pracuje w obwodzie danej szkoły, gdzie jest prowadzony 

nabór danej szkoły. Czyli nie, że w ogóle gdziekolwiek pracuje, czy w Radomiu, czy gdzieś, 

tylko musiałby pracować w obrębie skąd są właśnie przyjmowane dzieci. To też zostało 

zaproponowane, że w ogóle pracuje, tak, czy to jeden rodzic pracuje, czy dwójka. Tak więc 

wszystkie materiały są w projekcie uchwały. Na wszystkie pytania staraliśmy się tu 

odpowiedzieć na Komisji. Tak więc teraz proszę. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czyli rozumiem, że to jest przeprocedowana 

sprawa, czy jeszcze jakieś pytania się w międzyczasie... 

Pan Sylwester Różycki: Co do tego wniosku na Komisji, który padł, ponieważ 

procedowanie tego trybu odwoławczego Należy uwzględnić już właśnie w zarządzeniu na 

podstawie podjętej uchwały, jeśli będzie taka możliwość i żadne przepisy tu nie kolidują to 

jak najbardziej uwzględnimy ten wniosek. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów 

potwierdzających spełnianie kryterium na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 

publicznego przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych oraz kryterium postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Orońsko 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/75/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów 

oraz dokumentów potwierdzających spełnianie kryterium na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych oraz kryterium postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Orońsko została przyjęta jednogłośnie. 

 

 



f) powołania Programu Funkcjonowania Funduszu Wkładów Własnych jako 

instrumentu współpracy Gminy Orońsko z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pan Sylwester Różycki: Panie Przewodniczący Wysoka Rado, uchwała dotycząca 

uruchomienia funduszu wkładów własnych ma na celu wspomożenie i wyjście naprzeciw 

organizacjom pozarządowym, które starają się pozyskać środki finansowe inne niż Urząd 

Gminy, a nie mają środków finansowych na wkład własny. Często w tych projektach 

oscyluje wkład własny między 5 a 20%. Przy kwocie 10 000 zł to już jest 2000 zł. Często 

organizacje nie mają takich środków finansowych, stąd też to narzędzie, aby można było 

do 80% wkładu własnego dofinansować taką organizację, a pozostałe 20%, do tych 20% 

mogła organizacja pokryć. Te wnioski, które kierowane są do Urzędu w formie ofert 

uproszczonych, czy do Komisji Alkoholowej według mnie w większości spełniają już 

zakres merytoryczny uzyskania finansowania ze źródeł innych niż budżet Gminy, stąd też 

właśnie zapewnienie tego w formie dotacji celowej na wkład własny, czyli umożliwienie 

pozyskania środków finansowych zewnętrznych, wtedy na przykład właśnie będziemy 

mieć więcej na korkowych, jak organizacje będą sięgać do Urzędu Marszałkowskiego na 

działania z profilaktyki, to nam po prostu w budżecie będzie zostawało na inny cel. 

Pan Jarosław Molenda: Przy czym trzeba uczulać organizacje pozarządowe, że nie może 

być tutaj podwójnego finansowania. W związku z powyższym ten wkład własny musi być 

jednoznacznie zdefiniowany na jakie zadanie, na co będzie przeznaczony. 

Pan Sylwester Różycki: Przepraszam Panie Przewodniczący. Jeśli organizacja  nie uzyska 

dofinansowania, to nie może tego składu, który miał na zadanie w mniejszym zakresie 

wykorzystać, tylko musi zwrócić do Urzędu. 

Pan Jarosław Molenda: Znaczy, rozumiem że to będzie normalny wniosek… 

Pan Sylwester Różycki: Konkurs. 

Pan Jarosław Molenda: …o taki wkład własny. Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Komisja 

Budżetowa też podjęła analizę tego zagadnienia. 

Pan Paweł Matysiak: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Komisja 

również analizowała tą uchwałę. Wydała pozytywną opinię na temat tej uchwały. 4 głosy 

za. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo Radnym, bo rzeczywiście jest to otwarcie na 



wyjście naprzeciw stowarzyszeniom, fundacjom. To jest bardzo dobre działanie. Przejdźmy 

zatem do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: powołania Programu Funkcjonowania Funduszu Wkładów 

Własnych jako instrumentu współpracy Gminy Orońsko z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/76/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie powołania Programu Funkcjonowania 

Funduszu Wkładów Własnych jako instrumentu współpracy Gminy Orońsko 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2025 została przyjęta jednogłośnie. 

 

g) zmiany w załączniku do uchwały Nr XI/65/2024 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

30 grudnia 2024; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pan Sylwester Różycki: To jest następstwo podjętej uchwały w celu wyodrębnienia, czy 

uruchomienia funduszu wkładu własnego. Aby to było spójne z ustawą o pożytku 

publicznym działania, które można prowadzić z sektorem pozarządowym określa uchwała. 

Znaczy określa Program współpracy z organizacjami pozarządowymi, stąd ten właśnie 

zapis. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli skutek poprzedniej uchwały, uzupełnienie zapisów 

w uchwalonym przez Radnych Programie współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Myślę, że jest to sprawa oczywista. Proszę zatem o przygotowanie głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: zmiany w załączniku do uchwały Nr XI/65/2024 Rady Gminy 



w Orońsku z dnia 30 grudnia 2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XIII/77/2025 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie zmiany w załączniku do uchwały 

Nr XI/65/2024 Rady Gminy w Orońsku z dnia 30 grudnia 2024 została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

4. Zamknięcie obrad. 

Jarosław Molenda: Pytanie czy mamy jeszcze jakieś zagadnienia, pytania, wypowiedzi? 

Bardzo proszę Panie Wójcie. 

Pan Sylwester Różycki: Szanowni Państwo, w drodze informacji przypominam 

o możliwości składania wniosków do planu ogólnego. Termin został ogłoszony ponownie 

z tego powodu, że bardzo dużo osób czekało na ostatnią chwilę i nie mogliśmy, że tak 

powiem, przerobić wniosków, które do nas wpływały. Ale również w tym ostatnim okresie, 

że to ostatni dzień, że to już, że to już trzeba, tak więc ta informacja wtedy skutecznie dotarła 

do mieszkańców. I już po tym ponownym terminie od 17 stycznia napływają 

systematycznie, dzień dnia spore ilości tych wniosków. Wnioski można składać do 7 lutego. 

Co w tych wnioskach ma się zawrzeć – zapraszam na stronę internetową. Jest opisana 

szczegółowa procedura, tak więc to przypominam. Kolejną ważną informacją jest, że do 

31 stycznia mieszkańcy, którzy posiadają na swoich nieruchomościach wyroby z azbestu są 

zobowiązani do udzielania informacji do Urzędu, czyli w tym przypadku mieszkańcy 

Gminy Orońsko do Urzędu Gminy Orońsko, o ilości wyrobów azbestowych. Czyli eternit, 

płyty, które obecnie są na pokryciach dachowych, ale również o zdemontowanych. Czyli 

informacja ile się orientacyjnie posiada tego azbestu. To jest druga informacja. Kolejna 

informacja, która została dzisiaj przez nas zweryfikowana dotyczy nieruchomości 609 

w miejscowości Wałsnów. Uchwała, która była w wykonaniu w celu pozyskania tej 

nieruchomości na cele społeczne, w trakcie postępowania ujawnił się potencjalny nabywca, 

przetarg został ogłoszony, dokumenty zostały wysłane przed przetargiem, ale tutaj KOWR 



skorzystał z możliwości odpłatnego zbycia nieruchomości, za którą uzyskał kwotę około 

35 000 zł, a nie został uwzględniony wniosek w celu pozyskania przez nas jako bezpłatnie. 

To takie trzy informacje na bieżąco, większość uchwał realizowana jest sukcesywnie, ale to 

tutaj to Przewodniczący Komisji wyznaczają poszczególne daty danych Komisji i będziemy 

każde szczegółowo na Komisjach już procedować. 

Pan Jarosław Molenda: Czy mamy jeszcze? Pan Radny Gawin. 

Pan Emil Gawin: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie. Ja takie pytanie 

pierwsze, takie marketingowo-promocyjne. Urząd Gminy Orońsko, strona Facebook-owa, 

jej zadaniem jest promocja Gminy Orońsko, a nie samego Urzędu, ponieważ tam się różne 

posty pojawiają, dlaczego nadal, wiem rozmawialiśmy o tym już, dlaczego nadal mamy 

nazwę Urząd Gminy w Orońsku, a nie Gmina Orońsko? 

Pan Sylwester Różycki: Panie Emilu, no z tego powodu, że ta nazwa już jest zajęta. Jest 

zajęta. Jest zajęta jak Pan wpisze Gmina Orońsko, nawet część Radnych też polubiło tą 

stronę. Tak więc może dojść do takiej sytuacji, że będziemy myleni. To jest pierwsza rzecz. 

Jest to do wykonania, tylko najpierw musimy poprosić autora tej strony, żeby nie 

wykorzystywał naszego herbu, bo jest myląco podobna, tak, jak Pan, nie wiem czy Pan 

widzi? 

Pan Emil Gawin: Gminy Orońsko nie ma. 

Pan Sylwester Różycki: No to ja Panu prześlę. 

Pan Emil Gawin: Jest osoba Gmina Orońsko, a my jesteśmy fanpage'em. 

Pan Sylwester Różycki: Rozumiem, ale dla odbiorcy jak będzie wpisywał Gmina Orońsko, 

to on tego nie rozróżni. On będzie widział herb Gminy i Gmina Orońsko, tak. Ale to też 

wykorzystywanie herbu, tak, będzie z tego co czytałem również w projekcie statutu, będzie 

to ściśle określone, tak? Kto może wykorzystywać, w jakim celu i wtedy jak będziemy 

właśnie mieć to prawo zastrzeżenia tego, to zgłosimy się do obecnie, co Pan mówi fanpage'a, 

żeby dana osoba nie wykorzystywała naszego wizerunku, tak. 

Pan Emil Gawin: Przepraszam jeszcze. Przyznam szczerze, że to w tej chwili bardziej… bo 

ktoś szuka jakichś informacji na temat Gminy, no wątpię czy wpisuje Urząd Gminy 

w Orońsku, wpisuje Gmina Orońsko. I w tej chwili wyskakuje mu tylko ta Gmina Orońsko, 

to fejkowe konto, które pozyskuje w ten sposób kolejnych obserwujących. W momencie 

kiedy byśmy zmienili również na Gmina Orońsko, mając ten zasób już obserwujących 

mamy dużo większą szansę przejąć tych kolejnych nowych przychodzących obserwujących. 

Pan Jarosław Molenda: Czy technicznie jak Pan ocenia jest szansa zdublowania dwóch 

podobnych, czy analogicznych nazw? 



Pan Emil Gawin: Znaczy, jeśli chodzi o funkcjonowanie, to jeśli, one mogą funkcjonować, 

ponieważ jedno jest fanpage'em, drugie jest jakby profilem prywatnym, więc mogą 

funkcjonować jakby technicznie. Technicznie mogą funkcjonować… 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze myślę, że jest to ważne zagadnienie. Panie Wójcie, to trzeba 

rozpatrzyć myślę, że Komisja... 

Pan Sylwester Różycki: Tak, rozpatrywałem te uwagi właśnie, z stąd wiem, ze to konto 

właśnie jest. 

Pan Jarosław Molenda: Tak, to jest sprawa techniczna dziękujemy za ten głos. Mówił Pan 

o dwóch sprawach. 

Pan Emil Gawin: Tak, jeszcze jedna mała, również w sumie techniczna kwestia. Ustawa 

o samorządzie gminnym art. 7 ust. 1 pkt 19 mówi o współpracy i działalności na rzecz 

organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności porządku publicznego i wolontariacie. I ten punkt jak 

najbardziej wypełniamy. Roczny program, programy, konkursy i tak dalej, i tak dalej, ale 

na stronie internetowej mamy w menu głównym zakładkę „organizacje pozarządowe”. 

Wchodząc tam widzimy dwa wpisy z 2021 roku. Sugerowałbym, żeby tutaj 

usystematyzować, żeby tam w tej zakładce pojawiały się te wszystkie rzeczy związane 

z organizacjami pozarządowymi lub całkowicie zlikwidować tę zakładkę. 

Pan Sylwester Różycki: Niech Pan mi uwierzy, pracujemy nad tym. 

Pan Emil Gawin: Wierzę. Ale tylko przypominam. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, dziękuję za te uwagi, sugestie. To jest też wspólna nasza, 

nasz wizerunek. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Nie widzę, dziękuję Państwu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Jarosław Molenda 

 

Pełne nagranie z XIII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

